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P R  O  T  O  K  Ó  Ł         Nr XLVII/2014 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  24 września 2014 r. 
 

           Na 15 radnych na Sesji RG obecni byli wszyscy radni. 

Ponadto udział w Sesji RG wzięli : 

1. Eugeniusz Krzyżanowski – Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy Zwierzyn 

3. Ewa Turkiewicz – p.o. Skarbnika Gminy Zwierzyn 

4. Wiesława Kowalewska – Inspektor ds. budownictwa, gospodarki przestrzennej w UG 

Zwierzyn 

5. Sołtysi wsi wg załączonej do protokołu listy obecności. 

 

Porządek obrad: 
 

1) Otwarcie XLVII zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5) Informacja Przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 

6) Informacja dyrektorów szkół o wynikach nauczania i osiągnięciach uczniów w roku 

szkolnym 2013/2014. 

7) Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej stanowiącej działkę 

położoną w miejscowości Zwierzyn oznaczoną numerem 830 o powierzchni 0,1119 

ha, 

b) wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie na rzecz Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Zwierzynie nieruchomości niezabudowanej położonej w Zwierzynie 

stanowiącej działkę nr 162/1 o powierzchni 0,078 ha, 

c) zmiany Statutu Gminy Zwierzyn, 

d) zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok. 

8) Interpelacje i zapytania radnych. 

9) Interpelacje i zapytania sołtysów 

10) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.  

11) Wolne wnioski i informacje. 

12) Zamknięcie XLVII zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 
1. Otwarcie XLVII zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 10
06 

otworzyła Stefania Sierocińska 

przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn i stwierdziła, że na sali obrad obecnych jest 15 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności radnych oraz 

zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu.  

 

Następnie przewodnicząca RG powitała radnych oraz zaproszonych gości. Poinformowała, że 

na sesję zaproszeni byli dyrektorzy szkół z terenu gminy Zwierzyn. Nieobecność ich wynika z 

zapowiedzianej wizyty pracowników Lubuskiego Kuratorium Oświaty w Gorzowie Wlkp. 

Dodała, że jeżeli w punkcie 6 - informacja dyrektorów szkół o wynikach nauczania i 
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osiągnięciach uczniów w roku szkolnym 2013/2014 będą pytania, to dyrektorzy odpowiedzą 

na nie pisemnie lub zostaną zaproszeni na następną sesję w celu udzielenia odpowiedzi.  

 

2. Przedstawienie porządku obrad 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn poinformowała, że do porządku 

obrad nie wprowadziła żadnej autopoprawki oraz zapytała, czy jest wniosek ze strony radnych 

odnośnie zmiany porządku obrad. Nie zgłoszono zmian do porządku obrad. Następnie 

przewodnicząca odczytała porządek obrad. 

 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

  

Radny Tomasz Pajtel zgłosił wniosek dot. przyjęcia protokołu z XLVI sesji Rady Gminy 

Zwierzyn bez jego odczytywania. Innych wniosków w tej sprawie nie było. Za przyjęciem 

wniosku radnego Tomasza Pajtel radni głosowało 14 radnych, radny Wojciech Rojek 

wstrzymał się od głosu. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy odczytał sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 4. 

 

5) Informacja Przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn przedstawiła informację o 

działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym (informacja w załączeniu do 

protokołu). 

 

Następnie otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec czego przewodnicząca RG 

zamknęła dyskusję i punkt 5. 

 

6) Informacja dyrektorów szkół o wynikach nauczania i osiągnięciach uczniów w roku 

szkolnym 2013/2014. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, że wszyscy radni otrzymali w 

materiałach sesyjnych informacje o wynikach nauczania uczniów w roku szkolnym 

2013/2014. Stwierdziła, że egzamin gimnazjalny wypadł dobrze. Niepokojące są natomiast 

wyniki sprawdzianu szóstoklasisty.  

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. 

 

Tomasz Pajtel stwierdził, że szkoda, że na sesji nie ma dyrektorów, gdyż wynik egzaminu, to 

cenzurka dla dyrektora. Zasugerował, że dobrze byłoby kontynuować podtrzymywanie więzi 

z absolwentami naszych szkół, gdyż informacja o dalszej ich edukacji byłaby cenna dla 

dyrektorów i mogliby ją wykorzystać dla usprawniania pracy w szkole. 
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Stefania Sierocińska przewodnicząca RG stwierdziła, że podstawa programowa zawiera 

niektóre wiadomości, jako tematy nadobowiązkowe, ale potrzebne w szkole średniej. 

Uczniowie nie są tym zainteresowani, a później mają problemy w dalszej edukacji. 

 

Mirosław Gniewczyński stwierdził, że nauczyciele mają sygnały, jak sobie uczniowie radzą w 

szkołach średnich. Jeżeli to byli dobrzy uczniowie, to i radzą sobie w szkołach średnich. 

 

Maria Rachańska stwierdziła, że na przykładzie swojej córki może powiedzieć, że ona 

kończąc gimnazjum w Zwierzynie miała problemy w szkole średniej, czego nie można 

powiedzieć o uczniach z gimnazjum w Górkach Noteckich. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 6. 

 

7) Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej stanowiącej działkę 

położoną w miejscowości Zwierzyn oznaczoną numerem 830 o powierzchni 

0,1119 ha, 

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 

opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

niezabudowanej stanowiącej działkę położoną w miejscowości Zwierzyn oznaczoną numerem 

830 o powierzchni 0,1119 ha (opinia nr 237/2014 załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. 

 

Mirosław Gniewczyński zapytał, o jaką działkę chodzi i kto wystąpił o jej kupno. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy odpowiedział, że Andrzej Wiśniewski jest od paru lat 

dzierżawcą działki, kończy mu się umowa na dzierżawę i wystąpił z wnioskiem o kupno. 

Działka będzie sprzedana w przetargu nieograniczonym. 

 

Edward Podsiadło zapytał, czy jest droga dojazdowa do działki. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy odpowiedział, że jest. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej stanowiącej działkę 

położoną w miejscowości Zwierzyn oznaczoną numerem 830 o powierzchni 0,1119 ha pod 

głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. „Za” przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XLVII/245/2014. (Uchwała w 

załączeniu do protokołu). 

 

b) wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie na rzecz Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Zwierzynie nieruchomości niezabudowanej położonej w Zwierzynie 

stanowiącej działkę nr 162/1 o powierzchni 0,078 ha, 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. 
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Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że swego czasu składany był wniosek w 

programie biblioteka plus, na którym polegli, gdyż nie byli właścicielami działki. 

Przygotowując się do następnego składania wniosku, przygotowano projekt uchwały. 

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 

opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie na 

rzecz Gminnej Biblioteki Publicznej w Zwierzynie nieruchomości niezabudowanej położonej 

w Zwierzynie stanowiącej działkę nr 162/1 o powierzchni 0,078 ha (opinia nr 238/2014 

załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie na rzecz Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Zwierzynie nieruchomości niezabudowanej położonej w Zwierzynie stanowiącej działkę nr 

162/1 o powierzchni 0,078 ha pod głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

„Za” przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą 

Nr XLVII/246/2014. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

c)  zmiany Statutu Gminy Zwierzyn, 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 

sprawie zmiany Statutu Gminy Zwierzyn pod głosowanie. Projekt uchwały został przyjęty 

jednogłośnie. „Za” przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje 

się uchwałą Nr XLVII/247/2014. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

 

d) zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok,  

 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 

opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok (opinia 

nr 239/2014 załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję Nikt nie zabrał głosu w 

dyskusji, wobec czego przewodnicząca zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok pod głosowanie. Projekt uchwały został 

przyjęty jednogłośnie. „Za” przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr XLVII/248/2014. (Uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 7. 

 

8 .Interpelacje i wnioski radnych. 

 

Mirosław Gniewczyński : 

- wnioskował o zorganizowanie spotkania z osobami odpowiedzialnymi za stan 

skrzyżowania ul. Kurowskiej z Cmentarną w Górkach Noteckich w celu wyjaśnienia 

mieszkańcom, czego mogą się spodziewać w sprawie rozwiązania problemu 

odwodnienia tego skrzyżowania,  

- zapytał, dlaczego zainteresowani, którzy złożyli pismo w sprawie ustawienia koszy na 

śmieci nie otrzymali odpowiedzi o realizacji ich wniosku,  
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- zgłosił nie świecące lampy z jednej i drugiej strony remizy oraz jedną lampę od torów 

w kierunku tartaku w Górkach Noteckich,  

- przekazał wniosek mieszkańca Górek Noteckich, który zauważył, że  położony został 

polbruk przed kościołem, dlatego jego zdaniem zasadnym byłoby zagospodarowanie 

terenu za figurką w celu poprawienia estetyki tego miejsca,  

- stwierdził, że w dalszym ciągu niezałatwiony został problem drogi dojazdowej do 

działek rolnych za boiskiem w Górkach Noteckich. 

 

Zdzisław Czajka: 

- przekazał, że mieszkańcy ul. Wojska Polskiego i Wiejskiej w Zwierzynie usilnie 

proszą o udrożnienie kanalizacji deszczowej, gdyż po opadach zalewane są piwnice i 

chodniki,  

- wnioskował o zniwelowanie garbu na mostku przy ul. Wiejskiej na rz. Sarbince 

(nadmienił, że w/w sprawach były kierowane wnioski do Powiatu, lecz brak ich 

realizacji), 

- wskazał na brak oświetlenia drogi od stacji PKP w Sarbiewie do ul. Lipowej w 

Zwierzynie, wnioskując w tym temacie o dwa punkty świetlne,  

- wskazał również na zły stan techniczny przejazdu kolejowego od ul. Wiejskiej w 

Zwierzynie w kierunku Sarbiewa,  

- podziękował wójtowi gminy za bardzo ładny przystanek autobusowy w Zwierzyn II. 

 

Wojciech Rojek wnioskował o wykonanie remontu boiska przy szkole w Górkach Noteckich, 

które od kilkunastu lat jest wykluczone z użytkowania. Dodał, że rodzice wyrażają wolę 

pomocy w pracach, czekają tylko, żeby Gmina taką akcję zainicjowała. 

 

Urszula Kruszyna wnioskowała o: 

- poprawę nawierzchni ul. Nowej w Zwierzynie poprzez usunięcie piasku i żwiru, który 

w czasie opadów jest spłukiwany na ul. Wojska Polskiego,  

- położenie nowej nawierzchni chodnika od posesji p. Stelmach do posesji p. 

Kuczyńskiej na ul. Wojska Polskiego w Zwierzynie. 

 

Tomasz Pajtel: 

- wnioskował o likwidację wybrzuszeń na ścieżce rowerowej Przysieka – Zwierzyn, 

- zapytał jak wygląda sytuacja Związku Celowego SG05 w Starym Kurowie. 

 

Leokadia Leśniewska wnioskowała o dowiezienie i nasypanie tłucznia na drogę dojazdową do 

p. Lipskiej i p. Pawlak w miejscowości Żółwin (syn p. Pawlak zobowiązuje się do 

rozplantowania tłucznia – wniosek zgłoszony wyłącznie na piśmie). 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt8. 

 

9. Interpelacje i zapytania sołtysów. 

 

Nie zgłoszono żadnych interpelacji i zapytań. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 9. 

 

10. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych i sołtysów. 
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Eugeniusz Krzyżanowski wójt gminy udzielił odpowiedzi na wnioski radnych i sołtysów 

informując że:  

- dopóki nie doprowadzi się do spotkania ze Starostą Powiatu nie rozwiąże się 

problemu odwodnienia skrzyżowania ul. Kurowskiej z Cmentarną w Górkach 

Noteckich,  

- w sprawie oświetlenia stwierdził, że firma obsługująca gminę pobiera opłatę za każdą 

lampę, ale nie robi systematycznie przeglądów, dlatego należy im zgłaszać nie 

świecące się lampy,  

- teren za figurką należy do Powiatu, jest koncepcja ścieżki rowerowej, której plany 

obejmują ten teren, 

- jeżeli chodzi o drogę przy boisku, to należy wyciąć 39 drzew, na które starostwo nie 

chce wydać decyzji, dlatego będziemy sukcesywnie występować o wycięcie po kilka 

drzew,  

- stwierdził, że tak naprawdę, to żadna z kanalizacji deszczowych na terenie gminy nie 

jest sprawna,  

- poinformował, że w miejscowości Sarbiewo z funduszu sołeckiego na 2015r.  starczy 

środków na półtorej lampy a Gmina dołoży na pół lampy i w 2015r.  temat oświetlenia 

ulicznego w Sarbiewie zostanie załatwiony,  

- na boisko szkolne w Górkach Noteckich należałoby pomyśleć o pozyskaniu środków z 

zewnątrz,  

- na ul. Nowej w Zwierznie trwają jeszcze budowy ogrodzeń, na pewno jest potrzeba 

zrobienia tej drogi, ale jeszcze nie teraz,  

- chodnik na ul. Wojska Polskiego w Zwierzynie należy do Powiatu, jeżeli będzie 

inicjatywa od nich, to Gmina jest otwarta na współpracę,  

- na ścieżkę rowerową Przysieka-Zwierzyn jest jeszcze gwarancja, zainteresujemy się 

tym. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy wypowiedział się w sprawie Związku Celowego SG05 

informując m.in., że przed wakacjami zaczęto pracować nad nowym przetargiem, gdyż stary 

obowiązuje do końca lutego 2015r.  Szykuje się zmiana przepisów, mówiąca o tym, że gminy, 

które mają na swoim terenie przedsiębiorstwa komunalne będą mogły zlecać im obsługę 

wywozu odpadów komunalnych. Trwają dyskusje, czy gminy Drezdenko i Dobiegniew 

pozostaną w dalszym ciągi w związku SG05, czy z niego wystąpią. W nowym przetargu 

proponujemy wywóz odpadów komunalnych raz w tygodniu, jeżeli jednak ceny będą wyższe, 

to w drugim przetargu powrócimy do wywozu co dwa tygodnie. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 10. 

 

11. Wolne wnioski i informacje. 
 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG: 

- zwróciła się do przewodniczących komisji o złożenie do 17 października br. 

w biurze rady sprawozdań  z działalności komisji, 

- odczytała uchwałę nr 206/2014 Kolegium RIO w Zielonej Górze z dnia 17.09.2014r. 

odnośnie nieistotnych naruszeń prawa w uchwale nr XLVI/243/2014 Rady Gminy 

Zwierzyn z dnia 27 sierpnia 2014r., 

- poinformowała, że 25 czerwca 2014r. Wojewódzka i Miejska Biblioteka Publiczna w 

Gorzowie Wlkp. przeprowadziła analizę działalności bibliotek w Zwierzynie i w 

Górkach Noteckich (kserokopia analizy w załączeniu do protokołu), 



7 
 

- zapoznała z przygotowanymi pismami do ZDW w Gorzowie Wlkp. i ZDP w 

Strzelcach Krajeńskich w sprawie wniosków do budżetu na 2015r. w celu 

zarezerwowania środków na wnioski niejednokrotnie zgłaszane przez radnych. 

Maria Rachańska przekazała problem rodziców dzieci, które uczęszczają do  przedszkola przy 

remizie strażackiej w Zwierzynie, którzy nie mogą doprosić się od zarządzających 

przedszkolem bezpieczniejszego placu zabaw. Rodzice twierdzą, że  drewno na urządzeniach 

na obecnym placu zabaw  jest już zmurszałe i nietrudno o wypadek. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 11. 

 

 

12. Zamknięcie XLVII zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

         Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn 

Stefania Sierocińska o godzinie 12
05

 zamknęła obrady XLVII zwyczajnej Sesji Rady Gminy 

Zwierzyn. 

 

 

     Protokółowała:                                                                 P r z e w o d n i c z y ł a : 

Inspektor ds. obsługi RG                                           Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn 

 
  Marzena Kaczmarek                                                                               Stefania Sierocińska          

 

 


